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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem követjük a svéd modellt a dohányzás elleni 
harcban? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon bekövetkező halálozások ötödéért a dohányzás tehető felelőssé.  A felnőtt lakosság
közel  egyharmada  dohányzik.  A  dohányzással  komoly  összefüggésbe  hozható  tüdőrák
megbetegedési és halálozási statisztikában, ráadásul hazánk Európa legmagasabb arányszámaival
rendelkezik. Vitán felül áll, hogy ebben érdemi változást kell elérni.  

Sok országban, így például Svédországban szigorú szabályozással szálltak szembe az egészséget
károsító szenvedélybetegségekkel, így a dohányzással is. Ennek elemeként a legfrisseb tudományos
kutatásokra alapozva határozták meg az állami intézkedéseket, amelyeket következetesen végre is
hajtanak.  Ehhez  képest  hazánkban  gyakran  tapasztalható,  hogy  különösen  a  dohányzás
visszaszorítása terén az evidencián alapuló, releváns kutatásokat háttérbe szorítva, sokszor azzal
ellentétesen határozzák meg a dohányzással kapcsolatos állami intézkedéseket.

Mindezekre tekintettel kérdezem, hogy

• terveznek-e változtatni a hazai dohányzással kapcsolatos állami stratégián?
• várható-e hogy a jövőben már fokozottan támaszkodnak a dohányzás visszaszorítása 

érdekében a releváns tudományos kutatásokra, hogy megvédjék a magyar emberek 
egészségét?  

• várható-e hogy a svédekhez hasonló megoldást választ hazánk a dohányzással szembeni 
harcban? 

 

Várom érdemi válaszát!

 



dr. Lukács László György
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